

Title (en)

Prefabricated dwelling unit.

Title (de)

Erfindung einer vorgefertigten Wohneinheit.

Title (fr)

Unité d'habitation préfabriquée.

Publication

**EP 0280265 A1 19880831 (DE)**

Application

**EP 88102705 A 19880224**

Priority

IT 1242587 A 19870225

Abstract (en)

Prefabricated housing unit, consisting of three box-like elements (1, 2, 3), designated the base element (1), extension element (2) and roof element (3), each having the geometric shape of a right-angled column which lacks two adjacent longitudinal walls. The extension element (2) and roof element (3) are both attached to the base element (1) on hinges along a longitudinal edge (201, 101), in such a way that they may be folded away (F2) from the base element (1) or folded to meet it. On the one hand, therefore, a fully habitable structure of maximal volume can be produced, in which the base element (1) and extension element (2) come to lie adjacent to each other, whilst the roof element (3) covers them both. On the other hand, an easily transportable structure of minimal volume can be produced, in which the extension element (2) and roof element (3) are folded in turn to meet the base element (1), the dimensions of which represent the total size of the folded structure.

Abstract (de)

Vorgefertigte Wohneinheit, charakterisiert durch die Tatsache, daß sie aus drei schachtelartigen Elementen (1, 2, 3) besteht, benannt Basiselement (1), Erweiterungselement (2) und Dachelement (3), die jedes die geometrische Form einer rechteckigen Säule haben, der zwei aneinanderliegende Wände der Längsseiten fehlen. Das Erweiterungselement (2) und das Dachelement (3) sind jeweils an einer Längskante (201, 101) mit dem Basiselement (1) mit Scharnieren verbunden in der Weise, daß sie von dem Basiselement (1) weggeklappt (F2) oder an dieses herangeklappt werden können. So entsteht einmal ein Körper mit einem maximalen Volumen, vollständig bewohnbar, bei dem Basiselement (1) und Erweiterungselement (2) nebeneinander zu liegen kommen, während das Dachelement (3) beide abdeckt. Das andere Mal entsteht ein Körper mit einem minimalen Volumen, leicht transportabel, bei dem Erweiterungselement (2) und Dachelement (3) nacheinander an das Basiselement (1) herangeklappt werden, welches in dem Falle mit seiner Dimension die Gesamtgröße des geschlossenen Körpers darstellt.

IPC 1-7

**E04B 1/344**

IPC 8 full level

**E04B 1/344** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E04B 1/3442** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] WO 8400573 A1 19840216 - DOQUIN GINETTE
- [A] US 3984948 A 19761012 - BUSSARD WILLIS A
- [A] US 3653165 A 19720404 - WEST CHARLES A
- [A] DE 1927406 A1 19701203 - NELSON JAMES ALAN
- [A] EP 0087990 A1 19830907 - MASLIAH P

Cited by

EP1371791A1; US2021246675A1; AT517828B1; AT517828A4; GB2217358A; CN107075853A; US7631460B2; WO2015164891A3; WO03100182A1; WO9747832A1; WO2014169310A1; EP2459811B1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0280265 A1 19880831**; AU 1422188 A 19880926; IT 1217014 B 19900314; IT 8712425 A0 19870225; WO 8806664 A1 19880907

DOCDB simple family (application)

**EP 88102705 A 19880224**; AU 1422188 A 19880224; EP 8800133 W 19880224; IT 1242587 A 19870225